You're Probably Not Washing Your Reusable Water Bottle Enough
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Carrying a reusable water bottle is an economical and eco-friendly choice. By not lugging around one-time-use plastic bottles, you're reducing waste headed to landfills and saving money on water that flows freely from your tap. (Unless, of course, you own a home and have to pay the water bill.) Whether they're made of glass, have a filter, or come insulated, the bottles carry clear advantages over crates of packaged water.

As beneficial as these bottles are, they tend to lull consumers into a sense of false security. Since only water goes in them, there's a pervasive feeling that they don't need to be washed often. Some users may not even wash them at all. As Reader's Digest contributor Lisa Marie Conklin points out, that's not a good idea.

Conklin spoke with microbiologist Miryam Z. Wahrman, Ph.D., a professor of biology at William Paterson University, to get some insight on why washing reusable bottles should be a habit. For one thing, Wahrman notes, people sipping from the nozzle frequently have traces of food in their mouth that can migrate to the bottle and the remaining water inside. Any germs in or around your mouth can also find their way into the supply. The next time you drink—an hour or a day later—you're consuming that potentially unfriendly bacteria.

Those microbes can begin to proliferate in stagnant water, especially if it's left inside a hot car, in front of a sun-exposed window, or other places where a warm environment can contribute to their growth. Bottles can also pick up all the same germs transmitted by your hands during a typical day.

To avoid contamination, it's best to wash your bottle daily with soap and water. Michigan State University advises filling the bottle with water and dish soap and letting it soak for several minutes. It's also a good idea to empty the bottle if you're not going to be using it for extended periods.

http://mentalfloss.com/article/582720/youre-probably-not-washing-your-reusable-water-bottle-enough 
Возможно, что вы промываете многоразовую бутылку для воды не достаточно хорошо.
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Использование  многоразовой бутылки для воды это хорошее решение с экономической и экологической точки зрения. Перестав пользоваться одноразовыми пластиковыми бутылками, вы снижаете количество мусора, отправляемое на свалки, и экономите деньги, используя воду, бесплатно бегущую из вашего крана. Если только вы не владелец дома и  должны оплачивать счета за воду.  Независимо от того, сделаны ли они из стекла, имеют фильтр или изолированы, бутылки несут явные преимущества по сравнению с ящиками с упакованной водой.
Но как бы ни были выгодны эти бутылки они усыпляют бдительность покупателей чувством ложной безопасности. Раз уж в них содержится только вода, то возникает ощущение, что мыть часто их не нужно. Некоторые люди могут не мыть их вовсе. Лиза Мари Конклин, сотрудник газеты «Ридерс Дайджест», обращает внимание на то, что это плохая идея. 
Конклин поговорила с  Мириам З. Вормэн, микробиологом, доктором философии и профессором биологии при университете Уильяма Патерсона, о том, почему промывка многоразовых бутылок должна войти в привычку. Одна из причин, которые выделила Вормэн, заключается в том, что когда люди пьют воду из горлышка, частицы пищи из их ротовой полости попадают в бутылку и оставшуюся в ней жидкость. Любые микробы, находящиеся внутри или вокруг рта могут оказаться в бутылке.  В следующий раз, выпивая из нее воду, через час или день спустя, вы потребляете потенциально опасные бактерии. 
Эти микробы могут начать размножаться в застойной воде, особенно если оставить бутылку в нагретой машине, на окне под лучами солнца  или в любом месте, где теплая среда может поспособствовать их развитию.  Также на бутылках остаются бактерии после того как вы берете их в руки в течение дня. 

Для того, чтобы избежать загрязнения лучше всего мыть бутылку с мылом. Университет штата Мичиган советует наполнить бутылку водой и жидкостью для посуды на несколько минут. Хорошей идеей будет опустошить бутылку, если вы не собираетесь использовать ее продолжительное время.
